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Art. 41-vragen over etnisch profileren en (ongeoorloofd) politie/BOA geweld     
 
                                                     
Vandaag is het de Internationale Dag Tegen Politiegeweld. In 1994 werd deze actiedag uitgeroepen 
om internationaal aandacht te vragen voor ongeoorloofd geweld door de politie. Etnisch profileren en 
ongeoorloofd politiegeweld zijn ook een Nederlands probleem. Zo zagen we afgelopen zomer hoe 
tienduizenden mensen de straat op trokken tegen deze problematiek, met de boodschap Black Lives 
Matter. Onder hen bevonden zich vele Hilversumse jongeren. 
 
In 2019 stond etnisch profileren kort op de Hilversumse politieke agenda toen Controle Alt Delete met 
Hilversum BIJ1 een bijeenkomst organiseerde in wijkcentrum De Geus over het onderwerp. Naar 
aanleiding van de bijeenkomst heeft een inspreker in de commissie vragen gesteld over de omvang 
van etnisch profileren en (ongeoorloofd) politiegeweld in de Gooi en Vechtstreek.  
 
De SP heeft zich hier toen duidelijk over uitgesproken, inzicht en actieve inzet tegen etnisch profileren 
en onnodig en/ongeoorloofd politie/BOA geweld was en is gewenst. Echter na de discussie in de 
commissie hebben we geen opvolging gezien, wat wij betreuren. Het antwoord van het college was 
destijds dat etnisch profileren en (ongeoorloofd) politiegeweld amper in Hilversum en onze regio 
voorkomen. Dit antwoord leek gebaseerd op een gebrek aan cijfers zo gaf de politie zelf aan.  
 
Maar etnisch profileren gebeurd en de politie dan wel BOA’s mogen en gebruiken soms geweld. Ook 
zien wij een toename aan verwarde personen die in aanraking komen met de politie dan wel BOA’s. 
Daarom is de SP benieuwd naar meer informatie over cijfers, maar ook naar maatregelen en situaties 
omtrent etnisch profileren en politiegeweld in de Gooi en Vechtstreek.  
 
Cijfers etnisch profileren en politiegeweld 

1. Heeft het college zicht op de omvang van etnisch profileren door de politie in de Gooi 
en Vechtstreek dan wel BOA’s in de regio en specifiek Hilversum? 

2. Kan het college het antwoord onderbouwen met cijfers, data en/of statistieken en 
deze aan de gemeenteraad aanleveren? 

2. Indien het antwoord op vraag 2 ‘nee’ is: waarom niet? 
 

3. Heeft het college zicht op de omvang van politiegeweld door de politie en BOA’s in de 
Gooi en Vechtstreek en specifiek in Hilversum? 

4. Kan  zijn antwoord kan het college haar antwoorden onderbouwen met cijfers, data 
en/of statistieken en deze aanleveren aan de gemeenteraad?  

5. In hoeveel van de gevallen van geweld door de politie werd het geweld als 
ongeoorloofd of disproportioneel beoordeeld? Hieronder kan ook worden verstaan: 
onbevoegd voor toepassing. 

6. In hoeveel gevallen van geweld door de politie zijn er klachten ingediend over het 
handelen van de politie? 

4. Indien het antwoord op vraag 4 ‘nee’ is: waarom niet? 
 

5. Beoordeelt het college de cijfers waarop zij zich baseert in de vorige vragen volledig 
en representatief? Waarom wel of waarom niet? 

6. Denkt het college dat de omvang van etnisch profileren en/of ongeoorloofd 
politie/BOAgeweld in de Gooi en Vechtstreek c.q. Hilversum groter, kleiner of gelijk is 
aan de rest van Nederland? Kan zij dit verklaren op basis van bronnen? 

7. Is het college van mening dat zijzelf en de gemeenteraden in de Gooi en Vechtstreek 
voldoende inzicht hebben in cijfers over etnisch profileren en politiegeweld? Waarom 
wel of waarom niet? Zo nee, is het college bereid dit inzicht te verbeteren? En hoe 
gaat hij dat doen? 

8. Is het college bereid alle cijfers die nodig zijn voor een volledige beantwoording van 
deze vragen boven water te halen en te delen met de raad? Waarom wel of waarom 
niet? En deze3 met de gemeenteraad te delen vóór de behandeling van de kadernota 
2022 

 
 



 
Meldingen en klachten 

9. Waar kan een klacht of melding van etnisch profileren en/of ongeoorloofd politie/BOA 
geweld worden gemaakt in de Gooi en Vechtstreek en Hilversum specifiek? 

10. Wat gebeurt er met klachten of meldingen die worden ingediend aangaande etnisch 
profileren en/of ongeoorloofd politie/BOA geweld? 

11. Wat gebeurt er met de uitkomsten van onderzoek naar klachten en meldingen van 
etnisch profileren en/of ongeoorloofd politiegeweld? 

12. Hoeveel procent van de klachten in vanaf 2018 tot nu wordt als gegrond beoordeeld? 
Welke conclusies trekt het college hieruit? 
 

13. Hoeveel klachten of meldingen zijn er ingediend over etnisch profileren en/of ongeoorloofd 
politiegeweld in de Gooi en Vechtstreek en specifiek Hilversum? 

14. Acht het college dit aantal hoog of laag? En ten opzichte waarvan?  
15. Waardoor is dat aantal zo laag of zo hoog, denkt het college? Denkt het college dat 

dit aantal representatief is voor het aantal daadwerkelijke (d.w.z. gemeld en niet-
gemeld bij elkaar) situaties van etnisch profileren en/of ongeoorloofd politiegeweld? 
En hoe staat het met de bereidheid van inwoners in de Gooi en Vechtstreek om 
etnisch profileren en/of ongeoorloofd politie/BOA geweld te melden? Is deze 
bereidheid hoog of juist laag? Kan het college deze antwoord onderbouwen met 
bronnen?  

16. Welke redenen zijn er voor het niet melden van ervaringen met etnisch profileren 
en/of politie/BOA geweld? Kan het college haar antwoorden onderbouwen met 
bronnen? 

19. Worden klachten en meldingen van etnisch profileren en/of ongeoorloofd politie/BOA 
geweld onafhankelijk van de politie en de politieorganisatie onderzocht en 
beoordeeld? Zo nee, wat vindt de burgemeester hiervan? 

17. Welke organisatie onderzoekt en beoordeeld klachten en meldingen van etnisch 
profileren en/of ongeoorloofd politiegeweld?  

18. Welke conclusies over de meldingsbereidheid trekt het college op basis van de 
voorgaande gegevens?  

 
 
Rol gemeente en regio 

21. Welke bevoegdheden heeft het college dan wel de burgemeester om actie te 
ondernemen bij meldingen, klachten of onderzoeken over etnisch profileren en/of 
ongeoorloofd politie/BOA geweld? 

22. De SP is van mening dat de gemeente een rol heeft in het beschermen van inwoners 
tegen willekeur en discriminatie vanuit de overheid. En dat zij daarmee ook een rol 
heeft in de bestrijding van etnisch profileren en ongeoorloofd politiegeweld. Deelt het 
college deze mening en is zij bereid hier actief op te acteren? 

23. Wat heeft het college van het Rijk om zonodig beter te kunnen ingrijpen tegen etnisch 
profileren en ongeoorloofd politiegeweld? 

 
 
Voorkomen etnisch profileren 

24. Welke maatregelen worden er bij de politie en/of overheidsinstanties in de Gooi en 
Vechtstreek, en specifiek in Hilversum, genomen om etnisch profileren te voorkomen? 

25. Worden er bijvoorbeeld trainingen gegeven bij het Hilversumse politiekorps of de 
gemeente over cultuursensitiviteit? En/of zijn er interne bewustwordingscampagnes 
over vooroordelen? 

1. Kan het college inzicht geven over de aangeboden traingingen en 
bewustwordingscampagnes en wanneer deze plaatsvonden? 

 
 
 
 
 
 
 



 
Preventieve controles 

32. Hoe worden politie/BOA controles in de Gooi en Vechtstreek en in Hilversum 
gemonitord? 

33. Vinden er in de Gooi en Vechtstreek en specifiek in Hilversum preventieve controles 
plaats? 

Zo ja: 
34. Hoeveel van dit soort controles vinden er plaats? Kan het college cijfers geven? 
35. In welke wijken worden preventieve controles ingezet? Kan het college een overzicht 

geven van locaties en tijden waarop er preventieve controles zijn ingezet? 
36. Verschillende onderzoeken wijzen uit dat preventieve controles een bakermat voor 

etnisch profileren kunnen vormen. Wat is daarover de mening van het college? 
 
Voorkomen politie/BOA geweld 
De afgelopen jaren zien we vaker dat personen met ‘verward’ gedrag in aanraking komen met de 
politie n of BOA’s. 

37. Ziet het college ook een toename in politie/BOA contacten met personen met 
‘verward’ gedrag in Hilversum? En in de Gooi en Vechtstreek? Kan het college in haar 
antwoord op deze vraag gebruik maken van cijfers in de onderbouwing? 

38. Heeft het college cijfers over hoe vaak contact van politie/BOA’s met personen met 
‘verward’ gedrag escaleert in situaties waarin de politie?BOA’s geweld gebruiken? 
Kan de het college haarantwoord antwoord met cijfers onderbouwen? 

39. In geval van toename: waardoor is die toename er? Kan het college zijn antwoord 
onderbouwen met cijfers? 

40. Welke maatregelen worden genomen om onnodig politie/BOA geweld te voorkomen 
en verwarde personen de zorg te geven die zij nodig hebben? 

41. Is de eerder aangekondigde en in gebruik genomen psycholance nog in gebruik? ZO 
ja sinds wanneer en hoe vaak wordt deze ingezet? Zo nee waarom niet? 

 

 

Met vriendelijke groet, 

Fractie SP 

Bianca Verweij 


